
	
Hillerød	afdeling	

Hillerød,	d.	4.	november	2022.	

Referat	fra	årsmøde	i	Danmarks	Naturfredningsforening	Hillerød	d.	3.	november	2022	

Program:	

Velkomst	v.	Jørgen	Nielsen	
Tue	Tortzen,	formand	for	Hillerød	Forsyning,	indleder	med	en	orientering	om	et	relevant	emne	
					”Hvilke	muligheder	har	vi	i	Hillerød	for	at	indføre	alterna5ve	energikilder	i	kommunens	samlede	
forsyning?”	
med	eAerfølgende	debat.	

EAer	en	kort	pause:	

Årsmøde:	
a. Valg	af	dirigent	
b. Fremlæggelse	af	bestyrelsens	årsberetning	
c. Valg	af	medlemmer	og	suppleanter	Fl	bestyrelsen	
d. Forslag	fra	medlemmer	
e. Eventuelt	

Afslutning	

Tue	Tortzens	oplæg:	
Tue	Tortzen	holdt	sig	i	sit	oplæg	primært	Gl	kilder	Gl	varmeforsyning:			
Gas	–	deJe	satser	man	på	at	afvikle	hurGgst	muligt.	
Flis:	p.t.	60%	af	varmen	stammer	fra	flis.	Kun	cerGficeret	flis	fra	Sjælland	–	med	det	resultat,	at	man	
i	andre	byer	må	købe	(muligvis	ucerGficeret)	flis	i	udlandet.	
Spildevand:	man	kan	trække	varme	ud	af	spildevand	(ved	at	køle	det	fra	12	Gl	6	grader)	–	forventer	
at	kunne	starte	om	2	år.	
Halmfyr:	kan	leveres	hurGgere	end	andre	anlæg;	kan	Gllige	fungere	som	”støJefyr”	på	steder,	hvor	
varmetabet	fra	Hil.Fors.	har	været	for	stort,	inden	det	varme	vand	når	ud	Gl	forbrugerne.	
Søvand:	I	øjeblikket	undersøges,	om	det	kan	lade	sig	gøre	at	hente	varme	fra	Furesøen;	Hil.Fors.	
følger	projektet	m.h.p.	muligvis	at	kunne	hente	varme	fra	Esrum	sø,	som	også	er	meget	dyb.	
Power-to-X:	processen	med	fremsGlling	af	ptx	giver	varme,	som	kan	udnyJes	i	_ernvarmen.	
Geotermi:	blevet	en	realisGsk	mulighed,	dog	Gdligst	om	en	række	år.	
Varme	som	udvikles	i	forb.m.	produkGon	i	industrien:	er	helt	oplagt	at	udnyJe	Gl	_ernvarme.	



Der	samarbejdes	med	en	række	kommuner,	idet	der	er	store	fordele	ved	stordriA.	
Spørgelysten	var	stor.		Tue	Tortzen	anbefalede	at	abonnere	på	”Ingeniøren”s	nyhedsbrev.	
Der	var	40	personer	under	denne	del	af	programmet	
Årsmøde	

a. Valg	af	dirigent			
Jørgen	Nielsen	indledte,	præsenterede	de	Glstedeværende	medlemmer	af	og	suppleanter	Gl	
bestyrelsen	og	forestod	valg	af	dirigent.	
MarGn	Knudsen,	DN	Fredensborg,	blev	valgt.	

MarGn	Knudsen	takkede	for	valget	og	konstaterede,	at	årsmødet	var	lovligt	indkaldt.	

b. Fremlæggelse	af	bestyrelsens	årsberetning	
Jørgen	Nielsen	fremlagde	årsberetningen,	som	Gllige	var	omdelt	i	papirformat	og	at	læse	på	
hjemmesiden	og	i	nyhedsbrevet.	
Søren	Mark	Jensen	supplerede	med	at	fortælle	om	naturnaGonalparken,	og	Ulrik	Ravnborg	om	
forureningen	af	Arresø.	

c. Valg	af	medlemmer	og	suppleanter	Fl	bestyrelsen	
Jørgen	Nielsen,	Ulrik	Ravnborg	og	Vera	SøchGng	blev	alle	genvalgt.	

Som	suppleanter	Gl	bestyrelsen	valgtes	Rikke	Macholm,	Morten	Simonsen,	Jørgen	Jørgensen,	Eva	
Goldbech	og	Thomas	Beck.	

d. Forslag	fra	medlemmer	
Der	var	ikke	indkommet	nogle	forslag	fra	medlemmerne	

e. Eventuelt	
Michael	Liesk	benyJede	lejligheden	Gl	at	takke	Jørgen	Nielsen	for	hans	mangeårige	og	kolossalt	
store	og	engagerede	arbejde	som	formand	for	bestyrelsen	og	overrakte	en	hilsen	fra	bestyrelsen.	

3	personer	Glbød	sig	som	ressourcepersoner	Gl	bestyrelsen:		Nina	Sinding,	Anna	Tholacius-Ussing	
og	Jesper	Hauge.		Desuden	fortsæJer	ChrisGne	Skak	som	ressourceperson	(i	stedet	for	som	hidGl		
suppleant	Gl	bestyrelsen).	

Afslutning	
MarGn	Knudsen	afsluJede	mødet,	og	Jørgen	Nielsen	takkede	ham	for	hans	ledelse	af	mødet	og	for	
Glstedeværelse	af	deltagerne.	
Der	var	33	personer	Gl	stede	under	selve	årsmødet.		Fra	DN	Hillerøds	bestyrelse	deltog:	Jørgen	
Nielsen,	Michael	Liesk,	Morten	Simonsen,	Jørgen	Jørgensen,	Tine	Nielsen	SkaAe,	ChrisGne	Skak,	
Vibeke	Rosbo,	Ulrik	Ravnborg,	Peter	Andersen,	Søren	Mark	Jensen,	Vera	SøchGng	

Ref.	Vera	SøchGng	


